
Chlapi dole, ženy hore 
 
Impulz IOF nahradiť kvalifikáciu dlhej trate na majstrovstvách sveta národnými kvótami vniesol 

do orientačného behu pocity podobné kolektívnym športom, pri ktorých tŕpne každý ligový tím 

pohybujúci sa na hrane zostupu do nižšej súťaže. Od ich zavedenia v roku 2014, osobnosti našej 

chlapčenskej šatne nakukli do druhej divízie iba v rokoch 2019 a 2023. Výsledky Daniela 

Pompuru, Jakuba Chupeka a Adama Jonáša na posledných MS vo Švajčiarsku žiaľ nestačili na 

zotrvanie nad obávanou čiarou a pre rok 2025 mužská časť reprezentácie (opäť) klesá do tretej 

divízie. "Je to škoda, že v snahe udržať sa v druhej divízii nevieme nájsť viac konzistenčný tón. 

Určite naše výkony neboli bezchybné, ale vôbec by som ich nepovažoval za zlé. Chlapci išli do 

každého preteku s vysokým nasadením a odhodlaním prezentovať sa kvalitnými výkonmi", 

hodnotí situáciu šéftréner Dušan Sláma. "Rysuje sa nám silná skupina bežcov a neobávam sa, že 

by nebolo v budúcich sezónach z čoho vyberať. Šanca otočiť osud v náš prospech je reálna. Som 

si istý, že sa vyšvihneme vyššie."  

 Najinšpirujúcejšou postavou nášho národného tímu na majstrovstvách sveta bola jednoznačne 

Tereza Šmelíková, ktorá v posledných rokoch ukázala impresívny výkonnostný rast a vďaka nej 

sa teraz dievčatá môžu tešiť po prvý krát v histórii z postupu do druhej divízie. Tereza v 

poslednej sezóne jednoznačne potvrdila svoju triedu a svojimi výkonmi predefinovala súčasné 

štandardy orientačného behu na Slovensku. Čo sa týka žien, je všeobecne známe v akom 

rozpoložení sa aktuálne nachádzame. Dušan Sláma je ale presvedčený, že táto príležitosť by 

mohla byť veľkým motivačným faktorom do budúcich sezón. "Všetci vieme kde je kameň úrazu. 

Kvalitatívne v porovnaní s top krajinami máme ešte stále rezervy. Pevne verím, že dievčatá sa 

chopia tejto šance a Terezin úspech ich nakopne do ďalšej práce. Bola by veľká škoda neobsadiť 

obe miesta v štartovnej listine." 


